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Kérdés

„Milyen sors vár a negyedmilliónyi főfoglalkozású mezőgazdasági munkavállalóra ?"
címmel a Házszabály 91 . §-a alapján kérdést kívánok benyújtani Burány Sándor
foglalkoztatási és munkaügyi miniszter Úrhoz, amelyre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter úr!

A közelmúltban jelent meg a Népszabadságban Mészáros Gyula tollából „A mezőgazdaság
sorsdöntő évei" c . cikk. Ebben a szerző ezt írja : Az OECD számításai szerint az
ezredfordulón a magyar gazdák támogatása az EU átlag 41 %-a, az ártámogatásokkal együtt
csak harmada . Ebben a csatlakozók közül is megelőz bennünket Lengyel- és Csehország,
Szlovákia és Szlovénia . A támogatási szint a mienknek duplája Cseh- és Lengyelországban,
négyszerese Szlovéniában.

Ezek a tények a mezőgazdaság sötét jövőjét vetítik előre .

A mezőgazdaság csődjével együtt veszély fenyegeti a mezőgazdaságban foglalkoztatottak
munkahelyeit is . A most kb. 240-250 ezer főfoglalkozású munkavállalónak munkát és
megélhetést jelentő agrárszektorban több tíz - Szanyi Tibor szerint több százezer -, esetleg
százezer ember veszítheti el munkáját . Hasonló sors vár a mintegy kétszázezer családi
munkaerőre. Jelentős számban ők is potenciális munkanélküliek .
A kisebb, hátrányos helyzetű térségekben az önkormányzatok mellett gyakorta a
mezőgazdaság jelenti az egyedüli megélhetést.
Szinte az egész ország területén, kisebb-nagyobb mértékben 1,9 millió fő foglalkozik
kiegészítő jövedelemszerzés céljából - több-kevesebb sikerrel - mezőgazdasággal . Sok
esetben ez a kis jövedelem teszi lehetővé a gyermekek iskoláztatását, az idős nyugdíjasok
még elfogadható szintű, ill . egyáltalán a megélhetést .

Hasonló nehézségekkel néz szembe az élelmiszeripar is . Saját szakszervezetük véleménye
szerint az ágazatból mintegy 30 ezer munkavállaló veszítheti el az állását .
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Kérdezem Miniszter urat, hogy felkészült-e a tárca a csatlakozást követően nagy
valószínűséggel bekövetkező, jelentős létszámú, döntően kistelepüléseken élő, semmilyen,
ill . speciálisan mezőgazdasági szakképesítéssel rendelkező munkanélküli ellátására,
elhelyezésére?
Készült-e, készül-e bármilyen program a probléma pontosabb megismerésére, majdani
kezelésére?
Van-e valamilyen együttműködés az FVM és az ön tárcája között az agráriumban várható
foglalkoztatási nehézségek orvoslására?

Várom válaszát .

Budapest, 2004 .04.21

Borkő Károly
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